
Protokół z sesji nr XVII/23
Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek 

Z dnia 4 kwietnia 2023 roku, godz. 20.00
Sesja stacjonarna 

   
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.
Obrady otworzył przewodniczący osiedla Grabiszyn-Grabiszynek Tomasz Chołast. 
Stwierdził quorum.W obradach wzięło udział 14 radnych, zgodnie z listą obecności.

2. Przyjęcie porządku obrad.

Jednogłośnie przyjęto porządek obrad.

3. Wystąpienie przedstawicieli Stowarzyszenia Dr.Max Zdrowie.

Przedstawicielka Stowarzyszenia Dr.Max Zdrowie Katarzyna Kozłowska omówiła 
organizację II edycji Eco Run- biegu ekologicznego w Parku Grabiszyńskiej oraz 
pikniku prozdrowotnego towarzyszącego temu biegowi.
II edycja Eco Run ma odbyć się 28 maja 2023 roku w Parku Grabiszyńskim i 
obejmuje biegi stacjonarne na 2,5 km oraz 5 km, bieg wirtualny oraz Eco kids- 
rywalizacje sportowe dla dzieci. Biegi są dostępne dla wszystkich.
Organizatorzy za każdego uczestnika rywalizacji sportowych posadzą 1 drzewo, 
przewidują około 1000 osób.
Zapisy na biegi poprzez stronę podaną przez organizatora, pakiety dla dzieci w 
kwocie 10 zł, dla dorosłych od 39 złotych.
Biegom towarzyszyć będzie piknik prozdrowotny, w trakcie którego będzie można 
między innymi zmierzyć ciśnienie lub nauczyć się pierwszej pomocy.
Rada Osiedla będzie miała również swoje stanowisko- aktywność w trakcie zostanie 
jeszcze omówiona.
Nasadzenia ewentualnych drzew zebranych za uczestnictwo w biegach zostaną 
wykonane w uzgodnieniu z ZZM.
Pytania do przedstawicielki:
Aneta Jaszczyńska- z kim Stowarzyszenie rozmawia w służbach miejskich? Do 
wymienionych kontaktów( ZZM, WCRS) można dodać również tzw Zielony 
Departament czyli Departament Zrównoważonego Rozwoju.
Janina Pławnicka- kto sadzi drzewa?- Nasadzenia są wykonywane przez Zarząd 
Zieleni Miejskiej, Fundację Dotlenieni i Stowarzyszenie DR Max.

4. Sprawy Zarządu Osiedla

1) Uchwała Nr XVII/82/23 w sprawie wystąpienia o dodatkowe środki na 

realizacji zadań społecznych w roku 2023 r..



Janina Pławnicka omówiła konieczność wystąpienia o dodatkowe środki na 
organizację zadań społecznych Mikołajki i Wigilia.
Zadania te zaplanowane są na 10 grudnia 2023 roku, Koordynatorami ich są:
Wigilia Arkadiusz Młynarczyk, Mikołajki -Katarzyna Bancerowska.
Uchwałą nr XVII/82/23 Rady Osiedla Grabiszyn Grabiszynek z dnia 4 kwietnia  
2023 roku występuje się o przyznanie dodatkowych środków na realizację zadań 
społecznych Wigilia 2023 zgodnie z ofertą zawartą w załącznikach.
Głosowanie: za -13, wstrzymał się -1, przeciw- 0

 Pozostałe sprawy Zarządu 
4 czerwca 2023 roku miał odbyć się Piknik Olimpijski sygnowany przez Fundację 
Olimpijczyków Wrocławskich. W związku ze zbyt dużym wyzwaniem logistycznym dla 
Fundacji , Piknik ten odbędzie się jak co roku na Torze Partynickim
Nie ma jeszcze bliższych informacji odnośnie organizacji imprezy, która ma odbyć się 
pod koniec czerwca i dotyczyć behawiorystyki zwierząt.
 
5. Sprawy Komisji

1) Komisja Infrastruktury i Komunikacji Miejskiej
Oskar Dolot poruszył temat projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic Grabiszyńskiej i Klecińskiej we Wrocławiu oraz prośby 
UM o zgłoszenie propozycji funkcjonalno – przestrzennych dotyczących tego planu.

Ustalono, że praca komisji nad dokumentem zawierającym propozycje 
odbędzie się poza sesją, plik będzie otwarty do edycji/ pracy dla każdego radnego, 
wyznaczony zostanie również termin fizycznego spotkania dla osób zainteresowanych 
(wstępnie 18 kwietnia 2023 roku godz 19.00), ostateczny dokument zostanie 
przedstawiony na kolejnej sesji, która odbędzie się nie później niż 28 kwietnia 2023 
roku ( możliwa sesja nadzwyczajna).

2) Komisja Ochrony Środowiska, Porządku i Czystości
Michał Sznajder zadał pytania odnośnie pism, które przygotował do podpisu oraz 
wysłania- czy zostały podpisane i wysłane( pismo o przycięcie żywopłotów na 
Domeyki oraz pismo o przeprowadzenie kontroli paleniska na ul.Ślusarskiej.)
Pismo odnośnie żywopłotów na Domeyki -podpisane, wysłane.
Pismo odnośnie kontroli paleniska - nie podpisane i nie wysłane.
Maria Kostrzewa-Żołnierz-miejsce, którego dotyczy pismo, było zgłaszane 
wielokrotnie zarówno Policji jak i Straży Miejskiej. Przeprowadzona kontrola 
paleniska nic nie wykazała.



Janina Pławnicka- pismo nie zostało podpisane, ponieważ od momentu zauważenia 
dymu do momentu wysłania pisma i ewentualnej reakcji i kontroli jest zbyt długi czas.

3) Komisja Kultury, Edukacji i Integracji
Aneta Jaszczyńska - komisja jest w trakcie pracy nad sprawą sprzedaży alkoholu w 
pobliżu SP119 
Stella Szlucha-Kowalska zadała zapytanie-dlaczego komisja nie zajmuje się tematem 
projektu “Mała Demokracja”? 
Mała Demokracja to projekt mający na celu zachęcenie nauczycieli szkól 
podstawowych do propagowania wśród uczniów wartości i procedur leżących u 
podstaw idei demokracji. Działania, które uczniowie w ramach projektu i we 
współpracy z Radą Osiedla podejmą, pozwolą im na doświadczenie demokracji w 
wymiarze praktycznym w społeczności lokalnej (osiedle, na którym uczniowie 
mieszkają).
Ze szkół umiejscowionych na osiedlu:
SP 82 bierze udział, Maria Kostrzewa-Żołnierz oraz Stella Szlucha-Kowalska 
aktywnie współpracują ze szkołą, uczestniczyły w konferencji  otwarcia projektu.
 SP109 nie zgłosiła się do akcji, prośba do Radnych związanych z SP109 o aktywne 
zajęcie się tematem.

6. Sprawy Koordynatorów
1) Koordynatorki Klubu Seniora

Maria Kostrzewa-Żołnierz omówiła dotychczasową działalność Klubu Seniora.Klub 
Seniora spotyka się regularnie w każdy czwartek w godzinach 11-13, zainteresowanie 
Klubem jest bardzo duże i wzrastające (średnio około 20 osób uczestniczy w 
spotkaniach). Spotkania w Klubie są bardzo różnorodne i obejmują zajęcia 
artystyczne, koncerty relaksacyjne, projekcje filmowe, prelekcje medyczne , spotkania 
związane z świętami tradycyjnymi oraz zajęcia terapeutyczne ( treningi pamięci, 
wyrażania emocji, neurograficzne)
W miarę możliwości odbywają się również wyjścia na koncerty lub inne wydarzenia 
kulturalne.



2) Koordynator ds. Komunikacji.
Ze względu na nieobecność Katarzyny Bancerowskiej na sesji nie było możliwości 
przedstawienia spraw koordynatora ds. komunikacji

3) Koordynator ds. Utworzenia Centrum Aktywności Lokalnej
Aneta Jaszczyńska nie przedstawiła żadnych spraw dotyczących CAL.

7. Opinia dot. Wrocławskiego Biegu Akademickiego - Uchwała XVII/83/23 w 
sprawie opinii o organizacji Wrocławskiego Biegu Akademickiego

Uchwałą XVII/83/23 Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek z dnia 4 kwietnia 2023 
roku wydano pozytywną opinię w sprawie organizacji Wrocławskiego Biegu 
Akademickiego. Głosowanie jednomyślne

8. Uchwała XVII/84/23 w sprawie przyjęcia rezygnacji Tomasza Chołasta z 
pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek

Tomasz Chołast złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady Osiedla 
Grabiszyn-Grabiszynek.
Uchwałą XVII/84/23 Rady Osiedla Grabiszyn Grabiszynek z dnia 4 kwietnia 2023 
roku przyjęto rezygnację Tomasza Chołasta z pełnienia funkcji Przewodniczącego 
Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek.
Głosowanie: za- 8 ,wstrzymał się-6, przeciw-0

9. Wybory nowego PRO - Uchwała XVII/85/23 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek

W związku z przyjęciem rezygnacji Tomasza Chołasta z pełnienia funkcji 

Przewodniczącego Rady Osiedla Grabiszyn- Grabiszynek, członkowie Rady 

przeprowadzili wybory na tę funkcję. Osoby kandydujące do funkcji to Michał 

Sznajder oraz Oskar Dolot. 

Michał Sznajder zgłosił się sam, Oskara Dorota zgłosiła Janina Pławnicka.

Do komisji skrutacyjnej zgłosił się Jakub Malicki, Stanisław Czykaluk oraz Piotr 

Rosik. Przeprowadzono tajne głosowanie wśród 14 Radnych, wynik podany przez 

komisję to 7 głosów Michał Sznajder, 6 głosów Oskar Dolot, 1 głos pusty.

Przekazano sekretarzowi karty głosowania, brak protokołu z wyborów.



Uchwałą XVII/85/23 Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek z dnia 4 kwietnia 2023 

roku wybrano Michała Sznajdera na Przewodniczącego Rady Osiedla Grabiszyn-

Grabiszynek.

10. Przyjęcie protokołu z Sesji XVI/23 - Uchwała Nr XVII/86/23 w sprawie 
przyjęcia protokołu nr XVI/23

Uchwałą nr XVII/86/23 Rady Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek z dnia 4 kwietnia 
2023 roku przyjęto protokół nr XVI/23.
Głosowanie: za- 10, przeciw-0, wstrzymał się-4

11. Zapytania i wolne wnioski
1. Maria Kostrzewa-Żołnierz:
- Czy odbywają się fakultatywne dyżury prawnicze w bibliotece, ile ich się 
odbyło?
Aneta Jaszczyńska (osoba odpowiedzialna za dyżury)- dyżury jeszcze się nie 
rozpoczęły.
- Czy zostały poczynione jakieś kroki w kierunku Centrum Aktywności Lokalnej?
Aneta Jaszczyńska odpowiedziała, że jest trakcie orientowania się w temacie.

2.Stella Szlucha-Kowalska
-  Dyżury radnych- prośba do radnych, którzy z jakiekogolwiek powodu nie 
odbyli dyżuru w terminie wcześniej wyznaczonym o dopisanie się do kalendarza 
dyżurów na koniec obowiązującej tury.

3.Tomasz Chołast
- Brak oświetlenia na Hallera/Inżynierskiej/Grabiszyńskiej/Odkrywców- 
ostatnim okresie w rejonie tych ulic nie ma wieczorem oświetlenia, czy ktoś to 
zgłaszał, czy to jakiś poważniejszy problem? Awaria była zgłaszana przez kilka osób, 
w Tauronie, który jest dostawcą energii w tym rejonie nic nie wiadomo na temat 
awarii. Temat dla Komisji Infrastruktury
- Czy istnieją jakieś przepisy/dokumenty odnośnie umiejscowienia ścieżek 
rowerowych obok budynków.
Tak, jest to rozporządzenie “Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej w sprawie 
warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich 
usytuowanie"
4.Stanisław Czykaluk
- Stałe terminy sesji- kolejna prośba o stałe wyznaczenie sesji.
Podczas poprzednich sesji kilkakrotnie był poruszany temat stałego ustalenia 
terminów sesji, przeprowadzona została ankieta internetowa wśród radnych - tylko 4  
osoby zagłosowały.Termin nie został jeszcze rozstrzygnięty. 
- Spotkania brydżowe dla Seniorów popołudniem lub wieczorem



Podczas dyżuru radnego zgłosiła się mieszkanka seniorka z prośbą/ pytaniem o 
popołudniowe spotkania brydżowe.Czy jest to możliwe w radzie?
Maria Kostrzewą-Żołnierz - podczas spotkań w Klubie Seniora nie ma 
zainteresowania takimi aktywnościami.
Arkadiusz Młynarczyk- na sąsiednim osiedlu są co sobotnie spotkania z grami 
planszowe, również brydżowe.
Janina Pławnicka- jeśli będą chętni, radni do opieki, wolne pomieszczenia rady - nie 
ma przeszkód, żeby coś spróbować takiego zorganizować.

12. Wyznaczenie terminu kolejnych obrad

Termin kolejnej sesji wyznaczono na 9 maja 2023 roku na godzinę 19.00

13. Zamknięcie obrad

Na tym obrady zakończono i zamknięto.

Prowadził: 
Przewodniczący RO 

Grabiszyn-Grabiszynek 

Tomasz Chołast

Protokołowała:

Sekretarz Osiedla Grabiszyn-Grabiszynek 

Stella Szlucha-Kowalska


